
1 (2)

SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till justitieminister Gunnar Strömmer (M)

2022/23:707 Nämndemannasystemet

Systemet med nämndemän som dömer i tingsrätterna har flera problem. Det är 
problem som med jämna mellanrum visar sig och då får negativa följder. I 
förlängningen hotas tilltron till rättsväsendet.

Att nämndemännen utses av de politiska partierna är ett problem, då det 
behöver vara ett avstånd mellan den beslutande makten och den dömande 
makten. Att partier kan uppfattas styra över nämndemän, eller att ge 
repressalier till den som anses ha dömt fel, är ett problem.

Ett annat problem är att rättegångar vid olika tillfällen har behövt göras om för 
att nämndemän på olika sätt gett uttryck för sin åsikt i målet innan rättegången 
är genomförd. Detta medför förstås oerhörda kostnader.

Miljöpartiet vill att systemet med nämndemän ska göras om. Banden till 
politiken behöver kapas. Lekmannadomare bör utses på ett annat sätt än i dag, 
och utbildningen för nämndemän behöver förbättras för att undvika situationer 
där rättegångar tas om.

Mot bakgrund av detta vill jag fråga justitieminister Gunnar Strömmer:

 

Avser ministern att ta initiativ till att förändra systemet med nämndemän i 
tingsrätterna?

………………………………………

Rasmus Ling (MP)

Från Riksdagsförvaltningen
2023-05-24
Besvaras senast
2023-05-31 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


